
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 21-11-2012 
 

El senyor Fernández: 

“Bueno, ante todo buenas noches. Yo tengo un par de cosas que decir. La 
primera que tengo, no sé si es verdad o mentira, de aquí para allá a todos los 
que están en la tribuna los ha puesto el pueblo, y como los ha puesto el pueblo 
pues son respetados, como los ha puesto el pueblo bien recibidos sean, ¿no? 
Pero si el pueblo los ha puesto ahí, y aquí están los que los han puesto, parte 
de los que los han puesto, sí los han puesto para algo, ¿no? Entonces, yo la 
pregunta que hago, que me he enterado esta tarde ya viniendo para acá, 
bueno, ya estaba casi aquí, es que en Esplugues –en Esplugues– lo vamos 
perdiendo todo, lo vamos perdiendo todo poquito a poco. Y me voy a referir 
ahora a qué.  

Antes teníamos la farmacia de guardia, las 24 horas a la farmacia que le 
tocaba. Ahora los sábados, domingos y días de fiesta no tenemos farmacia de 
guardia en Esplugues, las tenemos cuando nos toque, las hemos compartido 
con San Justo i San Juan Despí, por lo tanto, eso es dar un paso atrás las 
personas que vivimos en Esplugues. Por lo tanto, sí le pido tanto al equipo de 
gobierno como a sus portavoces que me digan algo al respecto, y si es verdad 
lo que acabo de decir. 

Muchas gracias.” 

 

El senyor Giner: 

“Aquest és un tema que no és d’avui, com molt bé s’ha dit, sinó que ja fa 
temps, i és un tema que no és de competència de l’ajuntament, i per tant 
nosaltres el que podem fer és incidir o demanar que el servei funcioni de la 
millor manera per a la població. Val a dir que d’aquest 100 per cent de les 
guàrdies, el 66 per cent per nombre d’habitants es fa aquí, a Esplugues, i l’altre 
33 per cent es fa entre Sant Just i Sant Joan Despí, per tant nosaltres en 
aquest sentit tenim un cert avantatge sobre els municipis veïns. 

En qualsevol cas, quan ens ho van comunicar a l’ajuntament, a la regidoria de 
Salut concretament, es va manifestar la discrepància i el desacord amb aquest 
tema, però són altres qüestions que també s’han comentat, el tipus de 
manteniment de les plantilles, de tipus econòmic, el que ha fet prendre 
aquestes decisions. 

No tenim res més a dir. També és veritat que en els darrers temps també han 
proliferat les farmàcies que estan obertes tots els dies de l’any en horari 



ininterromput fins a les 10 de la nit, i això és un avantatge o és un avantatge 
que abans no es tenia. Evidentment nosaltres, havent obtingut el 66 per cent de 
les guàrdies, pensàvem que per a nosaltres ja era un punt de partida i un punt 
d’arribada final favorable.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. Doncs «finalment el president o presidenta del ple autoritzarà la 
formulació d’intervencions orals per part de les persones assistents a la sessió 
amb una duració màxima de trenta minuts, es podrà formular un màxim de 
dues intervencions per persona, i cada intervenció tindrà una durada màxima 
d’un minut. 

Per tant, ara és el moment que aquelles persones que vulguin intervenir ens ho 
facin saber.  

Senyor Genís Martínez, si li sembla bé, té la paraula.” 

 

El senyor Genís: 

“Vosaltres no vau passar la guerra com la vaig passar jo aquí, a Esplugues. La 
guerra i la postguerra. A la postguerra ens van donar una llibreta per al 
racionament. A part d’això, això us ho dic perquè al cap d’un temps aquí es van 
posar moltes indústries. I ara jo pregunto: la canalla que està estudiant, on 
anirà a treballar, si aquí no queda res? Queda alguna cosa aquí, a Esplugues, 
per anar a treballar? No. Jo precisament a un li vaig preguntar, que estava 
estudiant no sé quina carrera, i em va dir: «No, m’hauré d’anar fora, a França, 
Alemanya, o Amèrica.» 

Res més.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“El senyor Reventós. Voldrà formular una o dues preguntes?” 

 

El senyor Reventós: 

“Una –una– en principi una pregunta.” 

 



La senyora alcaldessa: 

“Molt bé, doncs té un minut.” 

 

El senyor Raventós: 

“Potser s’ha parlat en aquest ple però és que no he pogut arribar fins ara. Jo no 
sé si aquí a Esplugues es fa un seguiment dels desnonaments, perquè clar, 
com que es diu que cada dia n’hi ha cent a Catalunya algun deu tocar a 
Esplugues. Llavors, no sé si hi ha algú que se’n preocupa, si hi ha una llista de 
gent desnonada, si es fa un seguiment de la gent, perquè clar, algun hi deu 
haver, suposo.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“La senyora Carbonell.” 

 

La senyora Carbonell: 

“Referent al punt número 5, del tema de la delimitació d’Esplugues amb Sant 
Just, que diu que es farà una comissió, jo és que no entenc del tema i per això 
pregunto. Les persones que formen part d’aquesta comissió cobren un sou 
específic per formar part d’aquesta comissió, o entra dintre del sou que ja 
cobren? I si és que sí cobren, què és el que cobren.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Senyora Herranz?” 

 

La senyora Herranz: 

“Primer, m’agradaria abans de fer la pregunta, m’agradaria que vosaltres em 
contestéssiu una petita cosa. Suposo que tot el personal que esteu aquí dalt 
heu de ser un exemple per a la ciutadania, sí o no?” 

 

 



La senyora alcaldessa: 

“Li contestarem després, formuli les preguntes...” 

 

La senyora Herranz: 

“No, no...” 

 

La senyora alcaldessa: 

“No, és que no va així el ROM.” 

 

La senyora Herranz: 

“Bé, no, no, vull dir que la pregunta ve formulada perquè suposo que heu de 
ser vosaltres un referent a la ciutadania, no? Val. Doncs m’agradaria que les 
persones que porten les criatures al Isabel de Villena, de les persones que hi 
ha aquí dalt, a l’hora de donar la volta al cotxe, o sigui, si pugen cap a dalt i 
volen tornar a baixar cap a Esplugues, les persones que porten el cotxe, en lloc 
de parar el trànsit per donar la volta davant mateix del Isabel de Villena ho 
fessin d’una altra manera, perquè qualsevol dia algú s’«empotrarà» contra 
algun cotxe. O sigui, hi ha un veí que m’ha dit: «No m’he ‘empotrat’ contra un 
cotxe negre que donava la volta allà –que és algú d’aquí dalt– perquè he tingut 
reflexes i he parat.» O sigui, jo els demanaria als senyors regidors d’aquí dalt 
que prediquin amb l’exemple i que donin la volta on l’hagin de donar, i si han de 
donar una mica més de volta, que la donin. 

I una segona qüestió és, senyor Giner, em sembla perfecte, i ho entenc 
perfectament, que no tots poden anar a tots els actes, però li recordo que vostè 
és el regidor de Finestrelles.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“El senyor Oliveres.” 

 

El senyor Oliveres: 



“Hola, bona nit. Vagi per endavant que l’activitat del mercat ambulant que hi ha 
a la rambla Àngel Guimerà em sembla perfecta i és fins i tot enriquidora per al 
barri, però el tema del trànsit, tant de pujada com de baixada, és un tema que 
ja ha sortit altres vegades aquí, en aquest ple, jo ho sé, i mica en mica va 
degenerant, és a dir, en aquest moment sembla que s’ignora que hi ha uns 
pàrquings privats en algun edifici i sembla ser que d’alguna manera a les 11 del 
matí alguna furgoneta de les que carreguen i descarreguen els articles del 
mercat ambulant encara estan aparcades al mig de la calçada, impedint el 
trànsit. Jo voldria saber si realment el trànsit és lliure o té unes hores en què ha 
d’estar tallat, que ho sapiguem. De tant en tant posen una tanca en pujar i 
t’obliguen a girar pel primer carrer i no pots anar al pàrquing. Clar, jo trec la 
tanca, però em sembla que no és això, perquè jo no sé si la tanca la posa la 
gent del mercat, no sé si la posa la guàrdia urbana, no ho sé. Voldria saber 
com està regulat aquest tema.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé, el senyor Salvià.” 

 

El senyor Salvià: 

“Bé, en primer lloc agrair al Grup Municipal d’Esquerra, Iniciativa, i també a 
l’atzar, perquè ja fa uns quants plens que vinc però avui era la primera vegada 
que entrava acompanyat, que he pogut comprovar que això de l’escorcoll de 
motxilles era aleatori, i podria afirmar que cada vegada que he vingut a aquest 
ple he estat escorcollat, i per facilitar-vos una mica d’informació us podria dir 
que l’agent era el 431. Per tant, agrairia que cap més persona, ni jo ni cap altra 
persona, sigui escorcollada pel fet de venir a un ple. 

En segon lloc, respecte a la proposta que finalment no ha estat aprovada, 
agrairíem que per la part que ens toca se’ns retornés també aquest informe 
jurídic, així com el pressupost de festa major detallat que ja vam demanar uns 
quants plens anteriors, i us facilitarem si de cas el nostre correu electrònic, ja 
que avui també ha sigut un correu una mica així, de temes d’internet, que és 
Esplugues@CUP.cat. 

I ja finalment acabo, felicitar al ple perquè també en anteriors plens es va 
aprovar una proposta ciutadana contra l’ús de les pilotes de goma, i crec que la 
setmana passada es va posar de manifest la necessitat d’acabar amb la 
utilització d’aquest tipus de recurs que fa servir la policia, i només preguntar 
que després de ser aprovada aquesta moció on està, per a què ha servit, i com 
pot acabar arribant a afectar. 



Gràcies.” 

 

El senyor Giner: 

“Bé, sobre la intervenció del senyor Genís Martínez, doncs és una intervenció 
curta però a nivell de reflexió de molt de calat, no?, perquè és una 
conseqüència d’una situació podríem dir de crisi global, de manca de regulació 
del marc on es desenvolupa l’activitat financera de polítiques econòmiques 
concretes que provoquen retallades que a la vegada provoquen més retallades, 
etcètera, etcètera, podríem estar parlant força temps d’aquest tema i 
segurament en alguns punts ens posaríem d’acord a nivell polític i en altres 
potser seria més difícil, però és un debat de molt de calat que està a més a 
més al carrer. 

Pel que fa a la intervenció del senyor Raventós sobre si hi ha un seguiment 
dels desnonaments, dir que hi ha hagut una reunió de l’alcaldessa, puc 
avançar-ho, amb els responsables, tant a nivell local com a nivell de sector 
territorial de les entitats financeres manifestant aquesta preocupació i 
demanant quines eres les mesures que es prenien en aquests casos en què hi 
hagués impagaments d’hipoteques. 

Sobre aquest tema va haver-hi intervencions diverses, vam comprovar d’alguna 
manera que les entitats financeres, segons quines, prenen ja unes mesures 
concretes, hi ha alguna que així que ho detecta, que es dóna aquesta situació, 
es posen en contacte amb Ofideute, una oficina de la Generalitat per exercir la 
mediació, abans, evidentment, intenten contactar amb les persones afectades, 
intenten fer un programa de pagament del deute en funció de la situació de 
cada persona, però nosaltres hem incorporat aquesta funció en la nostra oficina 
d’habitatge, i per tant estem en fase d’establir un servei de mediació per 
acompanyar aquestes persones que estaven en aquesta situació a cada entitat 
financera.  

Ens trobem moltes vegades que els afectats que es troben en perill de ser 
desnonats o no entenen molt bé la terminologia que utilitzen els bancs o el que 
diuen, o no tenen prou confiança amb aquelles entitats financeres que els han 
donat el crèdit i que en aquells moments els estan demanant que marxin o que 
deixin casa seva. La nostra idea és incorporar aquesta mediació a l’oficina, i 
per tant atendre tots aquells casos i acompanyar les persones, i veure a partir 
d’aquí quines són les actuacions que es poden prendre en cada cas. 

(Veus de fons.) 

Sí,  que hi ha casos de desnonaments. Jo distingiria dues coses, una seria, per 
impagament d’hipoteques, i una altra seria per l’impagament de lloguers, que 



són dos casos diferents. Sí que sabem, perquè ens ho van manifestar els 
directors o els responsables d’aquestes entitats financeres, que en el cas 
d’Esplugues el nivell és baix respecte d’altres poblacions de l’entorn, i que no hi 
havia un nombre en aquest cas excessiu, i que en tots aquests casos havien 
intentat buscar alguna mena de solució. 

Nosaltres de fet no hem tingut coneixement a través de requeriments d’actuació 
a la força publica per un llençament, no l’hem tingut en aquest cas a Esplugues. 
Això no vol dir que no s’hagi produït l’abandonament d’algun habitatge d’una 
forma voluntària, però no hem tingut cap noticia d’un desnonament forçat. El 
servei està en fase d’implantació, i creiem que és un bon servei que donarà 
garanties a les persones que es troben en aquesta situació tan tràgica perquè 
el servei de mediació de l’ajuntament pugui també garantir d’alguna manera la 
negociació o la interpretació d’aquells acords que ofereixen les entitats 
financeres. 

(Veus de fons.) 

Sí, jo si li sembla podem fer el recompte quan disposem d’aquesta informació i 
li facilitarem. 

Al senyor Oliveres, permeti’m que els digui per l’odre que jo he apuntat. 
Respecte al mercat ambulant, prenem nota d’aquest tema i veurem. És una 
qüestió reiterada, la coneixem. En prenem nota i passarem instruccions a la 
policia local en aquest sentit perquè faci una vigilància efectiva. 

Pel que fa a la pregunta de la senyora Teresa Carbonell, no, no hi ha cap 
retribució per ser membre d’aquesta comissió de cap mena. 

Respecte de la intervenció de la senyora Eulàlia Herranz, respecte dels actes 
de la castanyada que vostè deia, jo, com a regidor de barri, vaig anar a la festa 
major, però de la castanyada no vaig anar a cap en aquesta ocasió perquè em 
va ser impossible, ni a Finestrelles ni a cap lloc. No tinc inconvenient en anar a 
la castanyada o a qualsevol acte que vostès organitzin i em convidin, 
evidentment amb tota la satisfacció. 

Respecte al tema del senyor Jordi Salvià...” 

 

(Se sent de fons la senyora Carbonell que parla sense micròfon.) 

 

La senyora alcaldessa: 



“Si volen un per un..., jo crec que podem dir sí en nom de tothom, i si hi ha algú 
que no, que ho digui.” 

 

El senyor Giner: 

“Bé. Respecte a la pregunta del senyor Jordi Salvià, el tema del pressupost de 
les festes, una vegada ja acabades, li podem facilitar els costos, no hi ha cap 
mena de problema. Tampoc per facilitar l’informe jurídic que es derivi o que 
s’ha demanat al secretari de l’ajuntament sobre el tema que comentàvem de 
penjar els acords o les propostes d’acord abans. 

I sobre les pilotes de gomes sí que fem seguiment, perquè trametem les 
mocions als òrgans competents.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé, doncs sí... Senyora Millà, no pot però...., però la diu. Té un momentet 
per dir-la.” 

 

La senyora Millà diu: 

“El tema aquest de les pilotes de goma, només comentar que a veure, que aquí 
s’aprova una moció, que està molt bé, que es fa el seguiment, però que per 
altra banda fa, no sé, cosa de trenta dies, un mes, mes i mig, a la televisió 
d’Esplugues s’estava fent un reportatge d’aquests d’Intereconomia fent, diríem, 
apologia de les pilotes de goma, explicant què fan, com es fan, on es fan. 
Llavors, clar, aquí anem fent una cosa a vegades, i es va desmuntant per una 
altra banda, i com que la televisió d’Esplugues també la paguem nosaltres, 
doncs ho dic.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Encara que no, té tota la raó. Jo desconec aquesta emissió, però si és així, 
evidentment és incoherent.” 

 

 

La senyora Millà: 



“I moltes altres, però bé...” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. Doncs si no hi ha res més, cap qüestió més, l’únic que els desitgem 
és que acabin bé la campanya, que no es cansin molt, i molta sort a tothom. 

S’aixeca la sessió.” 

 


